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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

Készült Vanyarc Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 2022. december 1. -én 
megtartott, közmeghallgatásáról. 
 
Jelen vannak: Szabó Sándor polgármester 
 Bálint Andrea alpolgármester 
 Fekete Anna alpolgármester 
 Fehér Melinda képviselő 
 Hrtyán Péter képviselő 
 Mlinkó Nándor képviselő 
 Thomka Noémi képviselő 
   
 
Meghívottak: Várnai Ildikó jegyző. 
 
Szabó Sándor: Tisztelettel köszöntöm a testület tagjait, Czeglédi Csaba főmérnök urat 
és Várnai Ildikó jegyzőt,  
 
Megállapítom, hogy a Képviselő-testület 7 tagjából 7 jelen van, így az ülésünk 
határozatképes. 
Jegyzőkönyv hitelesítőnek javaslom, Bálint Andrea képviselőt, jegyzőkönyvvezetőnek Várnai 
Ildikó jegyzőt. 
 
A Képviselő-testület egyhangúlag elfogadta Várnai Ildikót jegyzőkönyvvezetőnek,   
Bálint Andrea képviselőt a jegyzőkönyv-hitelesítőjének. 
 
Ezután az alpolgármester javaslatot tett az ülés napirendi pontjára. 
 
1./Tájékoztatás a csatorna beruházás jelenlegi állásáról.  
Előterjesztő: Czegléd Csaba főmérnök  
 
2./A megjelentek részéről felmerülő kérdések megválaszolása. 

 
A napirendet a képviselő testület egyhangúlag elfogadta. 
 
. 
Szabó Sándor: 
Örömmel üdvözlöm a közmeghallgatáson megjelent érdeklődőket, külön köszönöm, hogy 
ilyen sokan megtiszteltek jelenlétükkel, ez számunkra azt is jelenti, hogy figyelemmel kísérik 
az önkormányzat munkáját. Elsőkén átadom a szót Czeglédi Csaba főmérnök úrnak, aki a 
PENTA kft. képviseletében tájékoztatást nyújt a csatorna beruházás kiviteli munkáinak 
jelenlegi állásáról, valamint válaszol a felmerülő lakossági kérdésekre. 
 
Czeglédi Csaba: 
Mielőtt belefognék, szeretném tisztázni, hogy ez a projekt nem csak Vanyarcot, hanem 
összesen 7 önkormányzatot érint, tehát a kiviteli szerződést hét önkormányzat kötötte a 
PENTA Kft-vel. Természetesen valamennyi érintett településre nagyon odafigyelünk, de ezt a 
projektet egyben kell látni.  
Most már ott tartunk, hogy minden vízjogi létesítési engedély megvan, így május-június 
hónapban meg tudtuk kezdeni Vanyarcon is a munkálatokat. Tudjuk, hogy a csatorna építés 
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sok kellemetlenséggel jár, de sajnos itt a legmélyebb közmű megépítése maradt legutoljára, 
tehát a már meglévő közműveket is figyelembe kell vennünk, tehát van ahol nem a 
legoptimálisabb helyen kell fektetni, egyszerűen azért mert vannak már földben menő 
vezetékek. Vanyarcon kb. 7 kilométer vezetéket kell megépítenünk, és szeretnénk nyár végére 
ténylegesen is befejezni. Februárban ötszörösére növeljük a jelenlétünket, nagy ütemben 
folytatjuk a munkálatokat. Az ingatlanok vonatkozásában, mint azt már többször, több 
fórumon is elmondtuk a telken belül egy méterre tesszük le a tisztítóaknát, azaz 1 méterre 
állunk be, onnan a tulajdonosnak kell tovább vezetnie. 
A próbaüzem 2024 nyár elejéig tart majd. Az utak helyreállítása először csak ideiglenes lesz, 
nyilván a tömörítés miatt, a végleges úthelyreállításra majd ezt követően kerül sor. 
 
Jakus Pálné: 
Hogyan történik a telken belüli beállás azokon a portákon ahol az ingatlanok egymás felett 
helyezkednek el? 
 
Czeglédi Csaba: 
A gerincvezetéktől, a telken belül 1 méterre fogunk beállni. 
 
Szabó Sándor: 
Még a tervezési szakaszban felhívtam a figyelmét a tervezőnek erre a Vanyarci sajátosságra, 
az egymás mögötti ingatlanokra, és biztos vagyok benne, hogy lesz megoldás, és nem a 
leghátul lakónak kell több tíz méteres bekötést megoldani. Újra meg fogjuk ezt beszélni, de 
lesz rá megoldás. 
 
Szabó Gábor: 
Milyen mélyen lesz a telken belüli bekötés? Erre lehet most választ kapni? 
 
Czeglédi Csaba: 
Eltérő, de a konkrét helyet, meg tudjuk nézni a terven. 
 
Sebők Gáborné: 
Ki fog segíteni a bekötéseknél? Lesz erre szakember? 
 
Czeglédi Csaba: 
Sok helyen építettünk már csatornát, és mindig volt jelentkező a házi bekötésekre, biztos, 
hogy itt is lesz, sőt több is mint amire igény jelentkezik. Ez a gyakorlat. 
 
Dr.Szabó János: 
A gyakorlat azt mutatja, hogy a gödrök betemetésénél nincs tömörítés. Az, hogy a tetejét le 
simogatják, nem elég. Balesetveszélyes, és lehetetlenné teszi a közlekedést. 
 
Czeglédi Csaba: 
A tömörítés fontos dolog, igaza van. A mélyépítő labor folyamatosan ellenőrzi. Ezidáig nem 
kaptunk ilyen jelzést, de jobban oda fogunk figyelni erre. 
 
Baranyi Géza: 
Kellene alkalmazni egy tiszteletdíjas helyi lakost, aki ért a műszaki tevékenységekhez, és 
folyamatosan ellenőrzi a munkafolyamatokat. Hiba vagy hiányosság esetén azonnal jelezne. 
Javaslom erre a feladatra Duhonyi Józsefet. 
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Szabó Sándor: 
Már többször kértük Duhonyi Józsefet, hogy vállalja a műszaki ellenőri feladatokat, esetleg 
legyen segítségünkre szakmai feladatok megoldásában, de mindeddig valamennyi alkalommal 
nemet mondott 
 
Duhonyi József: 
Nem vállalom most sem. 
Viszont jelzem, hogy az út egyszerűen nincs letakarítva, nincs tömörítve, ha lenne, akkor nem 
süllyedne le 10 centit. A takarítást egy seprűs autóval egyszerűen meg lehetne oldani, de még 
egyszer sem láttam itt, hogy takarított volna. 
 
Kollár András: 
Hogyan tervezik az utak helyreállítását?  
 
Czeglédi Csaba: 
Sávos helyreállítás van tervezve, vagyis félpályás. Amennyiben az út többi része sérül, úgy 
azt természetesen az eredeti állapotnak megfelelően helyreállítjuk. 
 
Ponyikai András: 
Mi a legmélyebb mélység, amit Vanyarcra terveztek? Arra kellett volna törekedni, hogy ne 
kelljen sehová átemelő szivattyút tenni. Ez az érintetteknek plusz költség, hiszen az áramot a 
működtetéshez a lakó fizeti meg. 
 
Czeglédi Csaba: 
A tervező kellő gondossággal járt el, ő a legjobb szakemberek egyike. A szivattyúknak 
egyébként nagyon minimális az áramfelvétele, ez nem fog gondot okozni. 
 
Szebenszki János: 
Én arról érdeklődnék, hogy mi lesz a takarékkal? 
 
Szabó Sándor: 
Ez már eldőlt sajnos, tehát bezárják. Néhány hónapja még kétséges volt, hiszen a Vanyarci 
volt az egyetlen a környéken aminek a sorsáról nem döntöttek, de sajnos ez már végleges. 
 
Duhonyi József: 
Az önkormányzat mi tett a helyzet megoldása érdekében? Legalább megkerestek más 
bankokat? Mondjuk az OTP-t? Legalább megkérdezték hány ügyfél kéne nekik ahhoz, hogy 
bankfiókot nyissanak? 
 
Szabó Sándor: 
Ha egy lakossági, sőt kistelepülések kiszolgálására létrejött bank a bezárás mellett dönt, akkor 
az önkormányzat kívánsága nem igen változtat a döntésen. Annak semmi realitását nem látok, 
hogy az OTP fiókbankot nyisson egy 1.200 fős faluban. A Kereskedelmi és Hitelbankkal 
tárgyaltam, aki mobil bankár szolgáltatást nyújtana, sőt igény szerint házhoz is elmegy az 
ügyintéző. Egyelőre, ennyit tudunk. 
 
Ficsor János: 
A testületi ülések nyilvánosak, mégsem tudunk részt venni, hiszen 17 órakor még dolgozunk. 
Miért nem lehet mondjuk 19 órakor kezdeni? Ki vagyunk zárva a lehetőségből. 
 
Várnai Ildikó: 
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Az ülések általában 20-21 óráig is eltartanak, be lehet kapcsolódni bármikor. 
 
Ficsor János: 
Minek, ha az elején nem tudok ott lenni? 
 
Várnai Ildikó: 
Higgye el, ha valóban érdekli, akkor érteni fogja, és nyugodtan elmondhatja a véleményét. 
 
Duhonyi József: 
A kérdéseimet írásban előre feltettem a képviselőknek. Remélem volt idő felkészülni. Bálint 
Andinak egy egyszerű kérdést írtam csak, nevezetesen, hogy miért nincs nyitva éjszaka? 
 
Bálint Andrea: 
Érzem az iróniát, nyilván azért, mert nincs rá igény. 
 
Duhonyi József: 
Akkor hagy kérdezzem meg, hogy a kultúrházban miért munkaidőben szerveznek 
programokat? Miért délután vannak szakkörök, és főleg miért az óvodában? Miért nincs 
hétvégi nyitva tartás? Szirákon mitől működik ez jól? Hol van a beharangozott Waldorf 
iskola? Miért jutottunk el oda, hogy bezárták a Vanyarci iskolát? Mennyi a könyvtár 
látogatottsága? Miért program egy május elsején a tablónézegetés, meg egy kirándulás? 
Elfogy itt minden. Nincs iskola, nincs sportegyesület, nincsenek programok. Hol van a bevált 
futóverseny? Terike mindig ki tudott találni valamit, mindig volt közösségi élet. 
 
Fekete Anna: 
A könyvtár látogatottsági adatai, itt vannak az asztalon, át lehet nézni. A hétvégén is nyitva 
tartottam, egészen 2020.-ig, amikor is a vírus miatt, egyáltalán nem lehetett nyitva tartani. A 
rendezvényeink 90%-a hétvégén van, tehát nem a nyitva tartásomtól függ, hogy mikor 
dolgozom. A szakköröket olyan időpontokban tartjuk, amikor a résztvevők itt tudnak lenni. 
 
Benyó Zsolt: 
Nem értem miért kell személyeskedned, a szakkörökre járóknak megfelel az időpont. 
 
Szabó Sándor: 
Azt gondolom, hogy ez egy köz meghallgatás, tehát nem kéne személyeskedni, hanem a 
valódi gondokat kellene felvetni. 
 
Várnai Ildikó: 
Szirákon a Polgárosodásért Alapítvány pályázott, nyert és szakkört indított. Ez ott egy civil 
kezdeményezés volt. Lehet tanulni és példálózni, és itt is lehet tenni civilként, sok mindent. 
 
Thomka Noémi: 
Mivel úgy érzem engem is megszólítottak ezért felolvasnám az ehhez fűződő gondolataimat. 
2018-ban kezdtem meg a munkát Vanyarcon az óvodában, előtte már jártam le 2017-ben is 
baba klubot tartani a Művelődési Házba, ahol megtudtam, hogy az Mamám által imádott 
iskola hanyatlásnak indult a létszám tekintetében, és az óvodai létszám is épphogy eléri a 20 
főt.  
 
Megdöbbentem, hiszen én is ebbe az iskolába jártam, sőt Vanyarcon éltem évekig, a 
Nagyszüleim szívügye volt a vanyarci iskola. Ez motivált leginkább abban, hogy elfogadjam 
az óvodavezetői állást Vanyarcon. Bíztam benne, hogy tehetek valamit. 5 éve dolgozom itt, ez 
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alatt az idő alatt az óvodai létszám megközelítette a 40 főt, egy csoportosból, két csoportos 
óvodává növekedtünk, a létszám 90%-a vanyarci gyermek, és bejárós gyermekek is jártak, 
járnak hozzánk Bérről, Szirákról. A vezetői és intézményi tanfelügyeleti ellenőrzéseken 
kiváló eredményeket értünk el, és aktív közösségi életre van lehetőségünk óvodánkban. 
Minden évszakhoz fűződik egy-egy közösségi esemény, ezekről hírt adunk különböző 
felületeken, az óvodai honlapon, a helyi újságnak, és van egy zárt szülői Facebook 
csoportunk, ahol kizárólag a szülők vannak jelen, személyiségi okokból, ott a heti 
tevékenységekről is közlünk képeket, információt osztunk meg egymással. Az intézményben 
a rendszeres és óvodai tevékenységeken kívül elérhető, néptánc, játékos német és foci szakkör 
is az erre jelentkező gyermekek számára. 4 alkalommal voltunk évzáró buszos kiránduláson a 
gyermekekkel és a szülőkkel közösen, mely a Művelődési Ház által megnyert pályázatnak 
köszönhető. Az elmúlt 5 év során az óvoda udvara teljesen megújult, új, mozgásfejlesztő 
fajátékok kerültek telepítésre, a 2018-ban rendezett jótékonysági bál bevételéből pedig új 
játékokat vásároltunk a csoportokba és kialakításra került minden udvari játék alá az 
ütéscsillapító felület.  Egy önkormányzat által megnyert pályázatnak köszönhetően napelem 
került telepítésre az óvoda tetejére, aminek köszönhetően megszűnt a villanyszámla díja, új 
kerítés került az óvoda elé és már a szomszéd településeknek is főz a konyhánk. Nyertünk az 
Óvodakert pályázaton, melynek köszönhetően jövőre már a gyermekek által gondozott 
kertből szedhetjük le a friss zöldségeket. Intézményünkben három fő diplomás pedagógus és 
két dajka dolgozik jelenleg, mely teljesen lefedi a létszám által megkívánt pedagógus 
létszámot, és nagyon örülök ennek, hiszen országos mértékű a pedagógus hiány, kis 
településekre pedig végképp nehéz találni óvodapedagógust. A főzőkonyha által 
foglalkoztatott létszám 5 fő. 
 
Miután világossá vált, hogy az iskola megszűnik és azt újraindítani semmilyen módon nem 
lehet, nem érkezett egyéb ötlet az épület kihasználására, kezdtem gondolkozni abban, mi az az 
intézmény, mely ideális és különleges lenne ezen a kis településen, akkor merült fel a Waldorf 
pedagógia gondolata. A környezet ideális hozzá, hiszen a Waldorf mind az oktatásban, mind 
az aktív életében a természet közelségét keresi. Elindultak a találkozók és évről évre közelebb 
kerültünk egy lépéssel a megvalósítás felé. Egy iskolát nem lehet hónapok alatt létrehozni, 
hosszú éves előkészítő munkának kell megelőznie ahhoz, hogy biztos lábakon indulhasson el 
és ne omoljon össze az első évben, pláne egy olyan iskolánál, ahol alig van állami támogatás, 
és a szülők tartják fenn közösen az intézményt. Kevés volt az esély, hogy sikerüljön, sok hitre 
volt szükség hozzá és bátorságra, mégis úgy gondoltuk, hogy megpróbálni mindenképpen 
meg kell, hiszen veszteni való nincs, miután az épület üresen áll. A névhasználati engedélyt a 
tavalyi évben megkaptuk, a működési engedélyek nagy részét is, azonban látva a világban 
zajló folyamatokat, rezsi árakat, az alternatív iskolák jelenlegi bizonytalan helyzetét, úgy 
döntöttünk, várunk a megvalósítással türelemmel, mert nem szeretnénk, hogy közvetlen az 
alapítás után, be is kelljen záratni az intézményt. Az iskolaalapítás bürokratikus, törvényi 
hátterét szívesen bemutatom, de ez egy külön alkalmat igényel, mert az eljárás hosszadalmas, 
bonyolult és összetett. Ez az alatt az előkészítő években a kezdeményezésnek köszönhetően 
kettő Waldorf Gimnázium kihelyezett oktatása, és kettő Waldorf nyári tábor valósult 
megtelepülésünkön, melynek önkormányzati bevétele 1.270.000 Ft volt, mely összeg a falu 
pénztárcájába vándorolt, bevételt nyert a településünk általa. Az ingatlan kereslet fellendült a 
faluban, melynek köszönhetően alig van üres ház a településen, a kezdeményezés híre miatt 
keresett lett kicsiny falunk. Én úgy gondolom, már önmagában ezért megérte végig csinálni a 
kezdeményezéssel az elmúlt éveket, hiszen nagy mértékben szélesedett a látókörünk, és 
lehetőségek tárházát nyitottuk meg településünk számára. Öt éve vezetem a Cirógató baba 
klubot Vanyarcon, mely mindig nagyon vidám hangulatban telik, és mióta az óvodában kerül 
megrendezésre, a 3 évnél fiatalabb gyermekek lehetőséget kapnak arra, hogy játszva 
megismerkedhessenek az intézménnyel, és mire óvodás korba lépnek, otthonosan mozogjanak 
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az épületben. Szeretem a települést, szeretem a munkámat, szeretem a kollégáimat, annak 
ellenére, hogy 5 éve napi 100 km-t ingázom, úgy gondolom az elmúlt 5 évnek melyet 
Vanyarcon töltöttem, minden perce adott számomra valamit, és remélem, hogy én is 
hozzájárultam ahhoz, hogy a vanyarci gyermekek örömmel járjanak óvodába és örömmel 
vegyenek részt a közösségi életben a szülők.   
Óvodánkhoz tartozik egy főzőkonyha is, hol szeretettel, az előírásoknak megfelelően főzik 
minden nap a konyhás nénik a településen élőknek, óvodásoknak, iskolásoknak az ételt, 
messzi földre eljutott a híre a vanyarci finom ízeknek. Én hálás vagyok az itt töltött minden 
percét, tapasztalatért, az itt megismert támogató emberekért, azokért is, akik folyamatosan 
kritizáltak, hiszen tőlük is rengeteg tanulhattam és bízom abban, hogy tudok még adni, tudok 
még hozzájárulni a falu életéhez a munkámmal, lelkesedésemmel.  
 
Szabó Sándor: 
Szerintem ehhez nem kell hozzáfűzni semmit, köszönöm, és várom a további 
hozzászólásokat. 
 
Kollár András: 
A Kossuth úton rengeteg a kátyú, nemrégiben baleset is volt. Fel kell hívni a közutasokat, a 
mielőbbi kátyúzás miatt. 
 
Lászka Istvánné: 
Sok a szemét az utak mellett. A faház elé feltétlenül ki kell rakni egy szemetest. 
 
Duhonyi József: 
Ha úgy érzik, hogy itt minden jó, akkor miért nincs már sportegyesület, szervezett foci, 
programok? Körülöttünk minden más település fejlődik. Itt nincs iskola, megszűnik a bank, 
elmennek a fiatalok. 
 
Mlinkó Nándor: 
A sport egyesület megszűnésének nagyon sok oka volt, de elsősorban az, hogy nem volt 
ember aki focizott volna. Babka Jani bácsi biztosan sok hibát követett el, de azt el kellene 
ismerni, hogy addig volt itt egyesület, amíg ő dolgozott vele. A magam részéről, is érzem a 
velem szembeni személyeskedést, de igyekszem nem beleállni, hiszen nem látom értelmét a 
vitának, ha csak arról szól, hogy mi a rossz, de sem segítséget sem alkalmazható megoldást 
nem kapunk a másik oldalról. 
 
Szabó Sándor: 
Mivel több kérdés és hozzászólás nincs, így megköszönöm, hogy ilyen sokan megtiszteltek a 
részvételükkel, mindenkinek boldog békés ünnepeket kívánunk és ezúton is szeretnék 
mindenkit meghívni a december 17.-én tartandó karácsonyi rendezvényünkre. 
Az köz meghallgatást ezzel bezárom. 
 

Kmf. 
 

------------------------   -------------------------- 
Szabó Sándor                   Várnai Ildikó 

alpolgármester                       jegyző 
----------------------------------------------------- 

Bálint Andrea 
Jegyzőkönyv-hitelesítő 


